



សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

ស្តីពី

លទ្ធផលសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោត ឃុំជាំ ស្រុកមេមត់ ខេត្តកំពង់ចាម

ដោយមានការគាំទ្រពីគណៈកម្មាធិការខុមហ្វ្រែល សហការជាមួយនិង សមាគមអាដហុក បានរៀបចំសិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតមួយស្តីពី ការកំណត់តម្រូវការជាអាទិភាព ក្នុងឃុំ សង្កាត់ដាច់ស្រយាល ដែលធ្វើឡើងនៅ ឃុំជាំ ស្រុកមេមត់ ខេត្តកំពង់ចាម កាលពីថ្ងៃទី១២ ខែ ឧសភា ឆ្នាំ២០១១។ មានអ្នកមានសិទ្ធិបោះឆ្នោតប្រមាណ ៤០ នាក់ (១០% ជាស្រ្តី) មកពីគ្រប់ភូមិក្នុងឃុំ ដែលរួមមានតំណាងសហគមន៍បណ្តាញអង្គការសង្គមស៊ីវិល តំណាងគណបក្សនយោបាយប្រចាំឃុំ និងជាសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាឃុំអាជ្ញាធរភូមិ អង្គការមូលដ្ឋាន និងប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងឃុំបានចូលរួមពិភាក្សានៅក្នុងសិក្ខាសាលានេះ។

ប្រជាពលរដ្ឋដែលចូលរួមសិក្ខាសាលាស្ទើរតែ១០០% បានបោះឆ្នោតគាំទ្រតម្រូវការជាអាទិភាពទាំង ៥ នៅក្នុងឃុំ ដែលស្នើឱ្យក្រុមប្រឹក្សាឃុំបច្ចុប្បន្ន យកចិត្តទុកដាក់ដោះស្រាយ និង/ឬគណបក្សនយោបាយទទួលយកដើម្បីដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងកម្មវិធីនយោបាយរបស់ខ្លួនក្នុងការបោះឆ្នោតឃុំ-សង្កាត់ខាងមុខ។

Vision : A democratic society that democratization in particular democratic elections are promoted and qualified to bring benefits to people.

ទស្សនៈវិស័យ ៖ ដើម្បីឱ្យការបោះឆ្នោតមានគុណភាព ដែលប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ប្រជាពលរដ្ឋរួមរៀន

តម្រូវការអាទិភាព ទាំង ៥ ក្នុង ឃុំជាំ ស្រុកមេមត់ ខេត្តកំពង់ចាម	
១- ការសាងសង់សាលាឃុំ ស្ពាន	<ul style="list-style-type: none"> - ស្នើសុំសាងសង់សាលាឃុំថ្មីមួយខ្នងស្ថិតនៅភូមិលាជលើ ឱ្យបានចប់សព្វគ្រប់នៅឆ្នាំ២០១២។ - ស្នើសុំសាងសង់ស្ពានថ្មីមួយកន្លែង មានទទឹង ប្រវែង ៤ម៉ែត្រ បណ្តោយ ១០ម៉ែត្រនៅភូមិពត្តា ឱ្យបានរួចរាល់នៅចុងឆ្នាំ២០១១។ - សុំសាងសង់មណ្ឌលសុខភាពមួយខ្នងនៅភូមិលាជលើ ឱ្យបានរួចរាល់នៅឆ្នាំ២០១២។ - សុំសាងសង់អនុវិទ្យាល័យមួយខ្នងពីរជាន់ស្ទើរ១២បន្ទប់នៅភូមិលាជលើ ឱ្យចប់សព្វគ្រប់នៅឆ្នាំ២០១២។
២- បណ្តាញអគ្គិសនី	<ul style="list-style-type: none"> - សុំតបណ្តាញអគ្គិសនីពីទីរួមស្រុកមេមត់ មកដល់ឃុំជាំ ក្នុងតម្លៃត្រឹម៤០០រៀលមួយគីឡូវ៉ាត់ម៉ោង ចាប់ពីឆ្នាំ២០១១នេះតទៅ។

<p>៣-ការលើកទំនប់ និងសាងសង់ផ្លូវ</p> <ul style="list-style-type: none"> - សុំលើកទំនប់មួយខ្សែនៅភូមិណាជក្រោមបឹងជ្រោង មានប្រវែង១២០ម៉ែត្រ សូមឱ្យរួចរាល់ឆ្នាំ២០១២។ - សុំសាងសង់ផ្លូវលំថ្មីមួយខ្សែពីសាលារៀនងារ ទៅភូមិមង មានចំងាយ១១គីឡូម៉ែត្រឱ្យបានចប់សព្វគ្រប់នៅឆ្នាំ២០១២។ - សុំដាក់លូមួយកន្លែងចំនួន៤កង ដែលមានទំហំ១ម៉ែត្រ ចាប់ពីភូមិពត្តា ទៅភូមិមង សូមឱ្យបានរួចរាល់នៅឆ្នាំ២០១២។
<p>៤-វគ្គបណ្តុះបណ្តាល</p> <ul style="list-style-type: none"> -សុំផ្តល់វគ្គបណ្តុះបណ្តាលស្តីពី «ការធ្វើដីកំប៉ុស ក្នុងមួយឆ្នាំចំនួន០២វគ្គ សំរាប់ ឃុំទាំងមូល សូមចាប់ផ្តើមពីចុងឆ្នាំ២០១១ នេះតទៅ។
<p>៥- ការសាងសង់អណ្តូងស្នប់ និងបង្គន់អនាម័យ</p> <ul style="list-style-type: none"> - សុំសាងសង់អណ្តូងស្នប់ក្នុងមួយភូមិចំនួន០៥ ឱ្យបានគ្រប់ភូមិ និង០១ អណ្តូងដាក់នៅតាមសាលារៀននីមួយៗ។ - សុំសាងសង់បង្គន់អនាម័យក្នុងមួយភូមិចំនួន០៥ ឱ្យបានគ្រប់ភូមិ ក្នុងឃុំនិង សុំបង្គន់ចំនួន០១ សាងសង់នៅតាមសាលារៀននីមួយៗ ឱ្យបាននៅឆ្នាំ ២០១២។

មុនពេលបញ្ចប់សិក្ខាសាលា មានកម្មវិធីប្រគល់របាយការណ៍ ពីតម្រូវការអាទិភាពដល់អ្នកដឹកនាំគណបក្សនយោបាយប្រចាំឃុំ និងក្រុមប្រឹក្សាឃុំ។

លោក **ប្រាក់ វន្តី** តំណាងគណបក្សសមរង្ស៊ី និងជាប្រធានក្រុមប្រឹក្សាឃុំ បានមានប្រសាសន៍ថា «ខ្ញុំសូមថ្លែងអំណរគុណចំពោះអង្គការខុមហ្វ្រែល ដែលសហការបង្កើត សិក្ខាសាលាសម្លេងម្ចាស់ឆ្នោតនេះឡើង ដូចជាការផ្តល់ជូនចំណេះដឹងបន្ថែមដល់ប្រជាពលរដ្ឋ និងថ្នាក់ដឹកនាំ និងមានការពិភាក្សាយ៉ាងផុសផុលរកតម្រូវការអាទិភាព សម្រាប់ធ្វើការអភិវឌ្ឍន៍ភូមិ ឃុំរបស់យើង»។

- សិក្ខាសាលានេះ មានគោលបំណង ឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតនៅតំបន់ដាច់ស្រយាលទទួលបាន៖
១. ការយល់ដឹងអំពីសិទ្ធិ តួនាទី និងកាតព្វកិច្ចរបស់ម្ចាស់ឆ្នោត ក្នុងការស្វែងយល់ពីតម្រូវការអាទិភាពក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍មូលដ្ឋាន។
 ២. ផ្តល់ឱកាសឱ្យម្ចាស់ឆ្នោតចូលរួម ជជែកពិភាក្សា ដើម្បីកំណត់តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់របស់ខ្លួន។
 ៣. តម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ សង្កាត់ ដាច់ស្រយាល នឹងត្រូវបានចងក្រងជា របាយការណ៍ដែលអាចឱ្យសិក្ខាកាមងាយចងចាំដើម្បីចូលរួមតាមដាន ជម្រុញការអនុវត្តន៍របស់ក្រុមប្រឹក្សា ឃុំ សង្កាត់ និងការដាក់បញ្ចូលតម្រូវការក្នុងកម្មវិធីនយោបាយរបស់គណបក្សសម្រាប់ការបោះឆ្នោតឃុំ សង្កាត់ ឆ្នាំ ២០១២។

សិក្ខាសាលានេះក៏បានទទួលការឧបត្ថម្ភមូលនិធិពីសហភាពអឺរ៉ុប (EU), OXFAM NOVIB, NPA
និង Forum Syd

¹សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែមសូមទំនាក់ទំនង ៖

១-លោក **ប៊ុន ហឿត** (មន្ត្រីផ្នែកបណ្តាញ និងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១២ ៤៧១ ៣២៦

២-អ្នកស្រី **ហេង សុគន្ធា** (ជំនួយការផ្នែកបណ្តាញ និងវេទិកា)

ទូរស័ព្ទលេខ ៖ ០១៧ ៥៨៣ ៨៦៩

¹ No 013